
 

DIARI DE SESSIONS DE LA
COMISSIÓ D'HISENDA I PRESSUPOSTS

DEL PARLAMENT DE LES ILLES BALEARS

D.L.P.M. 351-1992 Fq.Con.núm. 33/27 V legislatura Any 2001 Núm. 49 fascicle 2

 

Presidència
de l'Honorable Sr. Antoni Marí i Calbet

Sessió celebrada dia 11 de desembre del 2001, a les 18.50 hores

Lloc de celebració: Seu del Parlament

SUMARI

I. DICTAMINAR el Projecte de llei RGE núm. 4087/01, de mesures tributàries, administratives i de funció pública. fascicle 1

II. DICTAMINAR el Projecte de llei RGE núm. 4086/01, de pressuposts generals de la comunitat autònoma de les Illes Balears per
al 2002. 1038



1038 HISENDA I PRESSUPOSTS / Núm. 49 fascicle 2 / 11 de desembre del 2001

 

EL SR. PRESIDENT:

Bones tardes, començarem la sessió de la Comissió
d’Hisenda i Pressuposts. En primer lloc es demana si es
produeixen substitucions. No hi ha substitucions.

II. Dictaminar el Projecte de llei RGE núm. 4086/01, de
pressuposts generals de la comunitat autònoma de les Illes
Balears per al 2002.

Passarem a debatre el punt únic de l’ordre del dia, relatiu a
dictaminar el Projecte de llei RGE núm. 4086/01, de pressuposts
generals de la comunitat autònoma de les Illes Balears per a
l’any 2002. I començarem per l’articulat del projecte de llei.

Al títol del projecte de llei i a l’article 1 no s’hi han presentat
esmenes. Passam a la votació del títol del projecte de llei i de
l’article 1 de l’informe de ponència.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions? Resultat de la votació?

EL SR. LLETRAT:

9 vots a favor; cap en contra; i 3 abstencions.

EL SR. PRESIDENT:

Queda aprovat el títol del projecte de llei i l’article 1 de
l’informe de ponència. A l’article 2 s’hi manté l’esmena 4224, de
supressió, del Grup Parlamentari Popular. Per a la seva defensa,
té la paraula la diputada Sra. Cabrer.

LA SRA. CABRER I GONZÁLEZ:

Gràcies, Sr. President. Aquesta esmena és molt senzilla, és
simplement mostrar el desacord del Grup Parlamentari Popular
amb l’endeutament que aquest projecte de llei autoritza el
pressupost de l’any que ve, un endeutament de 5.700 milions
de pessetes. I simplement la nostra esmena és de supressió
d’aquest endeutament.

Gràcies.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sra. Diputada. Sí, Sr. Diéguez, pel Grup Parlamentari
Socialista, té la paraula.

EL SR. DIÉGUEZ I SEGUÍ:

Sí, gracias, Sr. Presidente. Efectivamente, es una enmienda
de carácter testimonial, puesto que no tendría mucho sentido
admitirla porque produciría un descuadre en el presupuesto. En
tal sentido pues, naturalmente, aceptamos su presentación,
pero no podemos votar a favor de la misma.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sr. Diéguez. Passarem a la votació de l’esmena
4524.

Vots a favor?

Vots en contra?

No hi ha abstencions. Resultat de la votació?

EL SR. LLETRAT:

3 vots a favor; 9 en contra; i cap abstenció.

EL SR. PRESIDENT:

Queda rebutjada l’esmena. I passam a la votació de l’article
2.

Vots a favor de l’article 2?

Vots en contra?

No hi ha abstencions. Resultat de la votació?

EL SR. LLETRAT:

9 vots a favor; 3 en contra; cap abstenció.

EL SR. PRESIDENT:

Queda aprovat l’article 2. A l’article 3 no s’hi han presentat
esmenes. Procedirem directament a la votació de l’article 3.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions? Resultat de la votació?

EL SR. LLETRAT:

9 vots a favor; 3 abstencions i cap en contra.

EL SR. PRESIDENT:

Queda aprovat l’article 3. A l’article 4 s’hi mantenen les
esmenes 4525, de modificació, i 4526 i 4527, de supressió, del
Grup Parlamentari Popular. Per a la defensa d’aquestes
esmenes, té la paraula la Sra. Cabrer.

LA SRA. CABRER I GONZÁLEZ:

Gràcies, Sr. President. Aquest article fa referència als crèdits
ampliables i a les generacions de crèdit i nosaltres hem
presentat tres esmenes en la línia de les que ja vàrem presentar
l’any passat i l’altre any també, perquè consideram que són
innovacions legislatives que atempten contra el rigor
pressupostari. Dir que el tema dels crèdits ampliables són unes
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partides que, com el seu nom indica, significa que s’hi pot anar
afegint doblers sense necessitat de fer cap baixa
pressupostària, sinó que van directament a càrrec del resultat
de l’exercici pressupostari, que pot donar fins i tot dèficit
pressupostari.

I per això nosaltres consideram que s’ha d’anar amb molta
cura amb les partides que tenen o no caràcter ampliable. I en
aquest sentit, ja com hem manifestat a altres debats
pressupostaris, nosaltres proposam que se suprimeixi tot el
programa d’educació, tota la subfunció d’educació com a
ampliable, perquè tenia sentit en el primer exercici pressupostari
en què vàrem rebre educació, però no en té ja en aquest
moment on està a uns pressuposts normalitzats de la
conselleria.

Proposam també la supressió dels apartats del Consell
Econòmic i Social i del Servei d’Ocupació de les Illes Balears
que tornen reproduir-se, ja ho varen ser un any i no té lògica
que continuï aquest caràcter d’ampliable.

I així mateix, proposam la supressió de l’apartat 2 d’aquest
article quant que autoritza el conseller d’Hisenda a poder
anulAlar aquestes ampliacions de crèdit.

Gràcies.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sra. Diputada. Pel Grup Parlamentari Nacionalista
PSM, té la paraula el diputat Sr. Joan Bosco Gomila.

EL SR. GOMILA I BARBER:

Gràcies, Sr. President. Nosaltres creim que sí són
necessàries aquestes que aquestes partides es puguin ampliar
amb allò que afecta a educació en el Consell Econòmic i Social
i al Servei d’Ocupació, que com saben és una transferència que
arriba dins aquest any degut a la situació que es troba aquest
servei a les Illes Balears i les mancances de quan vàrem rebre
aquest servei, sobretot la incertesa que es genera, en aquest
cas en el món de l’educació, cada any s’incrementen el número
d’alumnes de manera substancial i per tant, les previsions són
difícils de quantificar a principi de l’exercici. De totes maneres
es parla d’unes partides molt concretes i no ens permet fer-ho
d’una manera general.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sr. Diputat. 

Passam a votació de les esmenes, votació conjunta?
Votació conjunta de les esmenes 4.525, 4.526 i 4.527.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 4, en contra 8 i cap abstenció.

EL SR. PRESIDENT:

Queden rebutjades les esmenes.

Passam a la votació de l’article 4.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 8, en contra 4.

EL SR. PRESIDENT:

Queda aprovat l’article 4.

A l’article 5 es manté l’esmena 4.528 de modificació del Grup
Parlamentari Popular. Per a la seva defensa té la paraula la Sra.
Cabrer.

LA SRA. CABRER I GONZÁLEZ:

Gràcies, Sr. President. Aquest article fa referència a les
limitacions, a les transferències de crèdit i de nou presentam
una esmena que ja hem presentat a altres texts de la llei de
pressupost d’ençà que governa el pacte de progrés, en concret
pel que fa a les limitacions de les transferències de crèdit que va
introduir i continua en aquest projecte de llei aquesta previsió
de la possibilitat de fer transferències de crèdits entre partides
canviables, sense que la partida a la qual es millora el crèdit
deixi de ser ampliable.

Bàsicament novament ens trobam davant un article que
atenta contra el rigor pressupostari i a més un tema molt delicat
com són les partides ampliables, que per la seva lògica des del
moment que a una partida ampliable li comencem a llevar
doblers, aquesta partida deixa automàticament de ser ampliable.
Per tant, mostram el nostre rebuig a la redacció de l’apartat A de
l’article 5 i proposam un altra redacció que no contempli
aquesta possibilitat de fer transferències de crèdit ent re
partides ampliables, sense perdre la seva característica de
partida ampliable.

Moltes gràcies.
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EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sra. Diputada. Sr. Diéguez pel Grup Parlamentari
Socialista té la paraula.

EL SR. DIÉGUEZ I SEGUÍ:

Gracias, Sr. Presidente. Efectivamente de esta enmienda ya
se ha hablado en otros debates, en cualquier caso hay que
insistir en lo mismo que hemos estado diciendo otras veces y
es que la actual redacción permite que una partida que sea
ampliable, pero de la no se haya hecho uso de la posibilidad de
ampliarla se le pueda revocar su carácter ampliable y se pueda
utilizar para hacer transferencias de crédito. Por tanto, no
entendemos el alcance que se pretende dar a la enmienda por
parte del Partido Popular.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sr. Diputat.

Passam a la votació de l’esmena 4.528.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 4, en contra 8.

EL SR. PRESIDENT:

Queda rebutjada l’esmena.

Passam a la votació de l’article 5.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 8, en contra 4.

EL SR. PRESIDENT:

Queda aprovat l’article 5 de l’informe de ponència.

A l’article 6 no s’hi han presentat esmenes i passam
directament a la seva votació.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 8, en contra cap i abstencions 4.
EL SR. PRESIDENT:

Queda aprovat l’article 6.

A l’article 7 s’hi manté l’esmena 4.529, esmena de
modificació del Grup Parlamentari Popular. Té la paraula per a
la seva defensa la Sra. Cabrer.

LA SRA. CABRER I GONZÁLEZ:

Gràcies, Sr. President. Aquest article fa referència a les
despeses plurianuals, com indica el seu nom precisament són
despeses allà on es comprometen varis exercicis
pressupostaris. En aquest sentit la regulació que sempre ha
existit d’aquest tipus de despesa plurianual és limitar els 5
exercicis pressupostaris on es pot comprometre la despesa i a
més amb uns percentatges determinats.

Ja en el projecte del pressupost per a l’any 2000, l’any
passat també i ara per al proper pressupost s’introdueix una
novetat legislativa i és precisament que el Consell de Govern
pot, sense cap tràmit, modificar el nombre d’exercicis
pressupostaris allà on pot quedar afectada la despesa
plurianual i també modificar els percentatges. Consideram que
és fugir d’un control parlamentari absolut en aquest tipus de
despeses, abans hi havia una sèrie d’excepcions totalment
taxades, regulades i controlades per aquest Parlament i això fa
que es desvirtuï totalment el concepte i les limitacions que es
fan de les despeses plurianuals.

Per tant, presentam una esmena que és de substitució, allà
on quedaria explicitat exactament quin supòsit concret i taxat
per aquest Parlament es podria ampliar el nombre d’exercicis
pressupostaris d’aquests percentatges i no donar via lliure al
Consell de Govern perquè faci el que vulgui.

Moltes gràcies.

EL SR. PRESIDENT:

Moltes gràcies, Sra. Diputada. Sr. Diéguez pel Grup
Parlamentari Socialista té la paraula.

EL SR. DIÉGUEZ I SEGUÍ:

Gracias, Sr. Presidente. No entendemos muy bien el
contenido de la enmienda en relación a la explicación que se ha
hecho, puesto que parece que la redacción que se propone
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hace que las excepciones lleguen a ser una regla general, con
la actual redacción están más limitadas las excepciones.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sr. Diputat. Sra. Cabrer en torn de rèplica té la
paraula.

LA SRA. CABRER I GONZÁLEZ:

La veritat que es digui que es feia una regla general de les
excepcions perquè hi hagi uns apartats, nombrosos però taxats
i ara simplement hi hagi un paràgraf, allà on el  Consell de
Govern en qualsevol supòsit, no només els que estaven
regulats sempre a la llei de pressuposts, sinó qualsevol supòsit
pugui modificar aquestes previsions i aquests límits de les
despeses plurianuals, la veritat ens sembla que no té cap sentit.
La realitat és que ara precisament la regla general sí que queda
totalment excepcionada.

Gràcies.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sra. Diputada. Sr. Diéguez.

EL SR. DIÉGUEZ I SEGUÍ:

Gracias, Sr. Presidente. Para decir que la reacción actual del
7.2 establece muchas limitaciones, habla específicamente de
dos apartados, de un subapartado del artículo 45 y plantea una
serie de requisitos realmente importantes y que se contradicen
con la exposición que se ha hecho por parte del Grupo
Parlamentario Popular.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sr. Diputat. 

Acabat el debat passam a la votació de l’esmena 4.529.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 4 i en contra 8.

EL SR. PRESIDENT:

Queda rebutjada l’esmena.

Passam a la votació de l’article 7.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 8, en contra 4.

EL SR. PRESIDENT:

Queda aprovat l’article 7.

Als articles 8, 9, 10 i 11 no s’hi han presentat esmenes.
Procedim a la seva votació conjunta.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 8, abstencions 4 i cap en contra.

EL SR. PRESIDENT:

Queden aprovats els articles 8, 9, 10 i 11.

A l’article 12 es manté l’esmena 4.530, esmena de
modificació del Grup Parlamentari Popular. Per a la seva defensa
té la paraula la diputada Sra. Cabrer.

LA SRA. GONZÁLEZ I CABRER:

Gràcies, Sr. President. Aquest article fa referència als
expedients de subvencions que faci la comunitat autònoma i la
contempla que l’aprovació de les bases reguladores de les
subvencions s’haurà de fer amb l’informe de la Direcció General
de Pressupost. En aquest sentit nosaltres proposam, perquè
creim que milloraria tècnicament i pressupostàriament tot el
procediment que es faci de les subvencions, proposam que
s’afegeixi una frase allà on digui que la Direcció General de
Pressuposts que ha d’aprovar aquestes bases de subvencions,
al mateix temps faci una reserva del crèdit de la partida
corresponent i així ja estiguin bloquejats aquests doblers per fer
front a l’expedient de subvencions.

Gràcies.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sra. Diputada. Sr. Diéguez pel Grup Parlamentari
Socialista té la paraula.
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EL SR. DIÉGUEZ I SEGUÍ:

Gracias, Sr. Presidente. En cualquiera de los dos casos que
se pudiera dar con respecto a subvencions, ya sean de caráct er
anual o plurianual, resulta inncesaria la redacción propuesta por
el Grupo Parlamentario Popular. Si es anual evidentmente hay
que hacer una reserva de crédito y si es plurianual como se ha
de tramitar un expediente de estas características, pues
entonces resulta innecesario y se ha de ceñir a las normas
própias del plurianual. Por tanto, la enmienda no tiene..., viene
a ser superfluo.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sr. Diputat.

Acabat el debat passam a la votació de l’esmena 4.530.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 4 i en contra 8.

EL SR. PRESIDENT:

Queda rebutjada l’esmena.

Passam a la votació de l’article 12.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 8, en contra cap i 4 abstencions.

EL SR. PRESIDENT:

Queda aprovat l’article 12 de l’informe.

A l’article 13 s’hi manté l’esmena 4.531 de modificació del
Grup Parlamentari Popular. Per a la seva defensa la Sra. Cabrer
té la paraula.

LA SRA. CABRER I GONZÁLEZ:

Gràcies, Sr. President. Aquest article fa referència a un
import d’aval general que la comunitat autònoma pot concedir

a les seves empreses públiques en general, sense concretar cap
empresa pública i precisament és una previsió que cada any es
fa a la llei de pressuposts, d’una quantia determinada per si
sorgeix algun problema a una determinada empresa pública.

El problema i la nostra esmena va en aquest sentit, és que
aquest article preveu que cada aval de la comunitat autònoma
doni d’aquest import, no podrà excedir del 30% d’aquest import
i precisament el sentit clar és que siguin situacions
excepcionals i no habituals, perquè si fos un aval habitual
hauria d’estar contemplat a l’article 14 que fa referència als
avals excepcionals. Idò enguany ja fa dos anys i enguany es
torna a reproduir aquest article que s’ha llevat aquesta limitació
i es preveu que el Consell de Govern pugui exceptuar aquest
límit del 30% que hauria de tenir cada aval.

Per tant, nosaltres proposam la supressió d’aquesta
autorització en el Govern perquè consideram que és una burla
als sistemes d’avals a les empreses públiques i que si hi ha
aquesta absència de limitació, hauria de constar dins els avals
excepcionals que pugui donar la comunitat autònoma.

Moltes gràcies.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sra. Diputada. Sr. Diéguez.

EL SR. DIÉGUEZ I SEGUÍ:

Gracias Sr. Presidente. Realmente desde el punto de vista de
nuestro grupo parlamentario se considera que la garantía que
ofrece el Consell de Govern es suficiente para exceptuar esa
limitación y que de otra manera se pudiera en otro tipo de
picarescas, como son fraginamiento de operaciones y cosas
semejantes y es mejor que sea una operación transparente, con
el acuerdo del Consell de Govern que se recurra a operaciones
más extrañas.

Gracias, Sr. Presidente.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sr. Diputat.

Passam a la votació de l’esmena 4.531.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 5, en contra 8.
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EL SR. PRESIDENT:

Queda rebutjada l’esmena.

Passam a la votació de l’article 13.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 8, en contra 5.

EL SR. PRESIDENT:

Queda aprovat l’article 13.

A l’article 14 s’hi manté l’esmena 4.532 de modificació del
Grup Parlamentari Popular. La diputada Sra. Cabrer té la paraula
per a la seva defensa.

LA SRA. CABRER I GONZÁLEZ:

Gràcies, Sr. President. Aquesta esmena va en el sentit
d’intentar reduir l’endeutament desorbitat de les empreses
públiques d’ençà que governa el pacte de progrés. Per tant,
proposam sobretot l’aval de Serveis Ferroviaris de Mallorca,
allà on totes les inversions es fan a càrrec d’endeutament i s’ha
suprimit la transferència de capital que aportava la comunitat
autònoma perquè es fessin inversions en el tren i ara el 100% de
les inversions es fan a càrrec d’endeutament. 

Ja dic, proposam una rebaixa a la meitat d’allò que seria
l’endeutament dels Serveis Ferroviaris de Mallorca, amb la
finalitat que la resta d’inversions es facin directament a càrrec
dels pressuposts de la comunitat autònoma.

Moltes gràcies.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sra. Diputada. Pel Grup Parlamentari Socialista té la
paraula el Sr. Diéguez.

EL SR. DIÉGUEZ I SEGUÍ:

Gracias, Sr. Presidente. No se puede aceptar cuanto menos
desde un punto de vista técnico, a parte de otras razones
políticas que existen al respecto, puesto que eso produciría un
descuadre con la previsión del capítulo 9 de los mismos
Servicios Ferroviarios de Mallorca.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sr. Diputat.

Passam a la votació de l’esmena 4.532.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 5, en contra 9.

EL SR. PRESIDENT:

Queda rebutjada l’esmena i passam a la votació de l’article
14.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 9, en contra 5.

EL SR. PRESIDENT:

Queda aprovat l’article 14.

A l’article 15 es mantenen les esmenes 4.535 de modificació
i 4.533 de supressió. Esmenes del Grup Parlamentari Popular, té
la paraula per a la seva defensa la Sra. Cabrer.

LA SRA. CABRER I GONZÁLEZ:

Gràcies, Sr. President. L’article 15 fa referència a operacions
de crèdit i endeutament, aquest endeutament que nosaltres
criticam durament, perquè el creim desmesurat de cara a l’any
que ve. En concret la primera de les esmenes fa referència a la
modificació del primer paràgraf de l’apartat 3, en el sentit de no
autoritzar cap nou endeutament de la comunitat autònoma per
a l’any que ve, perquè consideram per una banda que
l’augment pressupostari, gràcies al finançament autonòmic de
18.500 milions de pessetes més és molt important perquè es
puguin fer determinades actuacions a aquesta comunitat
autònoma, a més creim que desaprofit en una oportunitat
històrica i també perquè des del Grup Parlamentari Popular
apostam per l’estabilitat pressupostari i estam en contra de
l’endeutament de les administracions públiques i més quan
aquest és injustificat.

L’altra esmena fa referència a la supressió de tot l’apartat 4
per dues raons. Aquest apartat 4 fa referència a l’endeutament
amb motiu de l’anulAlació de l’impost ecològic, nosaltres per
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una banda, vàrem votar en contra d’aquest endeutament quan
es va tramitar la modificació del projecte de llei de pressupost
de l’any 2001, allà on es va aprovar aquesta modificació aquest
mes de juny i per altra banda, perquè consideram innecessari
que es torni a reproduir el que ja està a una llei aprovada i no hi
ha cap necessitat de tornar reproduir aquest endeutament.

Gràcies.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sra. Diputada. Sr. Diéguez en nom del Grup
Parlamentari Socialista té la paraula.

EL SR. DIÉGUEZ I SEGUÍ:

Gracias, Sr. Presidente. La primera de las enmiendas
suponemos que tiene también un carácter testimonial puesto
que de ser aceptada también descuadraría el presupuesto y no
resultaría técnicamente correcta.

En cuanto a la segunda, la referida a Isiquiema. No está
cerrado el Isiquiema en este momento, puesto que todavía
puede darse el caso que pueda haber reclamaciones ante los
tribunales, que en este momento no están contabilizados
porque no consta que existan y esas reclamaciones causen una
deuda que haya que atender. Confiemos que no sean muchas
más y que el asunto no llegue más lejos, desde el punto de
vista de carga económica que supone para esta comunidad. De
todas maneras hay que tener la previsión para ver si son
posibles los créditos que todavía pueda haber con respecto a
este impuesto.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sr. Diputat. Sra. Cabrer.

LA SRA. CABRER I GONZÁLEZ:

Gràcies, Sr. President . Pel que fa al tema de l’Isiquiema
aquesta previsió per a l’any 2002 ja estava continguda a la llei
que va modificar la llei de pressupost de l’any 2001, hi havia
una previsió per a l’any 2001 i per a l’any 2002. per tant, és
innecessari que torni constar aquest endeutament amb motiu de
l’anulAlació d’aquest impost perquè ja estava la previsió amb la
llei que es va aprovar el passat mes de juny.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sra. Diputada. Sr. Diéguez.

EL SR. DIÉGUEZ I SEGUÍ:

Gracias, Sr. Presidente. La previsión tiene que continuar
mientras perdure la posibilidad y esto es lo que se hace con
este sistema, esperemos que el año que viene ya sea posible
retirar esta previsión.

Gracias, Sr. Presidente.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sr. Diputat.

Si cap grup no demana votació separada procedirem a la
votació conjunta de les esmenes 4.535 i 4.533.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 5, en contra 9.

EL SR. PRESIDENT:

Queden rebutjades les esmenes que hem sotmès a votació.

Passam a la votació de l’article 15.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 9, en contra 5.

EL SR. PRESIDENT:

Queda aprovat l’article 15.

A l’article 16 no s’hi han presentat esmenes. 

Passam directament a la votació de l’article 16.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 9, en contra cap i 5 abstencions.

EL SR. PRESIDENT:

Per tant, queda aprovat l’article 16.
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A l’article 17 es manté l’esmena 4.537, esmena de
modificació del Grup Parlamentari Popular. Per defensar-la té la
paraula la Sra. Cabrer.

LA SRA. CABRER I GONZÁLEZ:

Gràcies, Sr. President. Aquest article fa referència als tributs
propis i altres prestacions patrimonials d’aquesta comunitat
autònoma. Cada any es feia una previsió d’una pujada
percentual d’aquests tributs, una quantia que solia ser d’un
1,8% o un 2% i enguany ens trobam amb un regulació molt
curiosa i és que el Govern ens proposa que la pujada dels
tributs propis de la comunitat autònoma sigui l’IPC de l’any
2000, no diu res més. Evidentment l’IPC de l’any 2000 es coneix
exactament la seva quantia, és un 4% i en aquest sentit
nosaltres consideram que això suposa amagar una pujada
d’imposts i proposam que la pujada sigui com era habitual en
el text de la llei de pressuposts d’un 2%.

Moltes gràcies.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sra. Diputada. Sr. Diéguez per contestar té la
paraula.

EL SR. DIÉGUEZ I SEGUÍ:

Gracias, Sr. Presidente. Consideramos que el IPC es un
índice que no tiene nada de curioso, es la mar de habitual para
aplicarlo a la acumulación anual de las diversas circunstancias
impositivas, tributarias, incluso de impuestos, etcétera, que se
suceden en nuestro país y que si todas las adminitraciones lo
aplicaran como corresponde pues los españoles nos estaríamos
ahorrando ahora muchísimo dinero. Pero en fín no es el tema
que nos trae aquí ahora, no hay ninguna subida de impuestos,
desde el punto de vista que si el IPC es correcto, confiemos que
el Gobierno lo haga correctamente, no existe subida de
impuestos, simplemente acomodación de los impuestos a lo
que es el coste de la vida.

Gracias.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sr. Diputat.

Acabat el debat de l’esmena passam a la votació de
l’esmena 4.537.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 5, en contra 8 i cap abstenció.

EL SR. PRESIDENT:

Queda rebutjada l’esmena.

Passam a la votació de l’article 17.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 8, en contra 5.

EL SR. PRESIDENT:

Queda aprovat l’article 17.

Als articles 18 i 19, a les disposicions addicionals primera,
segona, tercera quarta i cinquena no s’hi han presentat
esmenes.

Votació conjunta dels articles 18 i 19 i les disposicions
addicionals primera, segona, tercera, quarta i cinquena de
l’informe de ponència.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 8, cap en contra i 5 abstencions.

EL SR. PRESIDENT:

Queden aprovats els articles 18 i 19 i les disposicions
addicionals primera, segona, tercera, quarta i cinquena.

A continuació es manté l’esmena 4.534 d’una nova
disposició addicional del Grup Parlamentari Popular. La Sra.
Cabrer té la paraula.

LA SRA. CABRER I GONZÁLEZ:

Gràcies, Sr. President. Aquesta nova disposició addicional
és una proposta que hem fet cada any, des de l’any 99, per part
del nostre grup, com és conegut per la llei de pressupost de
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l’any 2000, el Govern va condonar al consell insular el
pagament del conveni de l’Hospital General Psiquiàtric, que
pertanyia al consell insular, es va signar un conveni amb la
comunitat autònoma, per la qual la gestió passava a la
comunitat autònoma i a canvi el consell insular havia d’abonar
una quantia per a aquesta gestió. Es va produir aquesta
condonació i nosaltres creim que el més lògic en aquesta
situació és que la propietat d’aquest hospital passi a ser ja de
la comunitat autònoma de les Illes Balears.

Per tant, per compensar aquesta pèrdua de finançament i a
més és un tema de la sanitat, allà on sembla important que si hi
ha manca de finançament d’una administració, però no de
l’altra, nosaltres proposam que la propietat d’aquests dos
hospitals passi a mans de la comunitat autònoma.

Gràcies.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sra. Diputada. Pel Grup Socialista té la paraula el Sr.
Diéguez.

EL SR. DIÉGUEZ I SEGUÍ:

Gracias, Sr.  Presidente. Muy brevemente, simplemente decir
que nos parece en principio poco adecuado que por medio de
esta ley se pretenda obligar al Consell Insular de Mallorca a
transferir un hospital, a parte de las consideraciones de fondo,
nos parece que ni por principios, ni legalmente es posible esto.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sr. Diputat. 

Votació de l’esmena 4.534.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 5, en contra 8.

EL SR. PRESIDENT:

Queda rebutjada l’esmena.

A disposició derogatòria es manté l’esmena 4.536, esmena
de modificació del Grup Parlamentari Popular. Té la paraula la
Sra. Cabrer per a la seva defensa.

LA SRA. CABRER I GONZÁLEZ:

Gràcies, Sr. President. Aquesta és una esmena que hem
presentat reiteradament des del nostre grup i fa referència al
tema de les indemnitzacions d’alts càrrecs de Menorca, Eivissa
i Formentera. Com és conegut aquests alts càrrecs tenien una
compensació per haver de fixar la seva residència a l’illa de
Mallorca, que cada any estava determinat a la llei de
pressuposts. Ens varen trobar que a la llei de pressupost per a
l’any 2000 i així s’ha vengut fent cada any en els pressuposts,
es va introduir la novetat que tot això es llevava del control
p arlamentari d’una llei de pressuposts, es deixava en mans d’un
decret de Consell de Govern, a més es preveia la possibilitat
que el Consell de Govern pugui preveure altres supòsits
d’indemnitzacions d’alts càrrecs diferents de la procedència de
Menorca, Eivissa i Formentera.

Nosaltres estam en contra d’aquesta possibilitat de fugir del
control parlamentari, que estigui cada any fixat a la llei de
pressupost i estam en contra que sigui el Consell de Govern
que pugui fer el que vulgui amb aquestes indemnitzacions i per
tant, proposam suprimir aquesta possibilitat que contemplen les
lleis de pressuposts d’anteriors exercicis.

Moltes gràcies.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sra. Diputada. Sr. Diéguez per contestar té la
paraula.

EL SR. DIÉGUEZ I SEGUÍ:

Gracias, Sr. Presidente. Es una enmienda que desde luego
viene año tras año, lo único que este año tiene una cosa muy
extraña que no acabamos de ver muy claro, es el apartado 3 de
la disposición adicional cuarta de la Ley 15/2000 a que se refiere
la enmienda, no lo acabamos de entender puesto que si no
tengo mal entendido ese apartado tercero no existe, no sé si es
un error o un error propio de quien habla, pero parece que hay
alguna confusión al respecto.

Gracias, Sr. Presidente.

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sr. Diputat.

Passam a la votació de l’esmena 4.536.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.
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EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 4, en contra 8.

EL SR. PRESIDENT:

Queda rebutjada l’esmena.

Procedirem a la votació de la disposició derogatòria.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 8, cap en contra i 4 abstencions.

EL SR. PRESIDENT:

Queda aprovada la disposició derogatòria.

Les disposicions addicionals primera, segona i l’exposició
de motius no s’hi han presentat esmenes.

Procedirem a la votació conjunta de les disposicions finals
primera i segona i a l’exposició de motius de l’informe de
ponència.

Vots a favor?

Vots en contra?

Abstencions?

Resultat.

EL SR. LLETRAT:

Vots a favor 8, cap en contra i 4 abstencions.

EL SR. PRESIDENT:

Queda aprovada la disposició final primera i segona i
l’exposició de motius.

Amb això senyores i senyors diputats hem acabat l’articulat
del projecte de llei. S’aixeca la sessió. Sr. Fernández.

EL SR. FERNÁNDEZ I TERRÉS:

Sí, Sr. Presidente. Si no existe inconveniente, si podríamos
hacer, si no tiene inconveniente el otro grupo, la sección 11 del
presupuesto. Si no tienen inconveniente los otros grupos

políticos en tratar en el dictamen de la comisión la sección 11
del presupuesto, la Conselleria de Presidencia. 

EL SR. PRESIDENT:

És que a mi me habían dicho que habían..., pactado...

EL SR. FERNÁNDEZ I TERRÉS:

Es que lo digo yo porque (...) el diputado... 

EL SR. PRESIDENT:

Que acabaríamos a las 19,30.

EL SR. FERNÁNDEZ I TERRÉS:

Pero mañana a la hora que tocará me tocará Mesa y
entonces... 

EL SR. PRESIDENT:

Sí, Sr. Tirs Pons.

EL SR. PONS I PONS:

Gràcies, president. Si els altres grups no hi tenguessin
inconvenient, essent que hi ha hagut un canvi a la Conselleria
d’Interior..., no, de Medi Ambient, de fer-ho al capvespre,
respectant òbviament obligacions que tenia el portaveu del
Grup Popular, essent que hi és per una reunió de la Junta de
Portaveus i més el matí, canviam l’ordre, si després de Consell
Econòmic i Social, que és la primera secció, feim Educació, que
hi som jo, o Turisme, perdó, feim Turisme primer, després
podríem recuperar la discussió de Presidència, si no hi hagués
inconvenient per part dels altres grups. 

EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sr. Pons.

LA SRA. SALOM I COLL:

Sr. President, per part del Grup Popular no hi ha cap
inconvenient amb la proposta que fa el Sr. Pons. 

EL SR. PRESIDENT:

Sr. Fernández, li convé? Sr. Lletrat, vostè em recordarà
aquest acord.

(Rialles)

S’aixeca la sessió, gràcies.
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